
 21 X  21 
 21 preguntes per a 21 regidors 
      

Donat que el seu grup polític es presenta a formar part del govern municipal i degut a les inquietuds que 

els nostres associats ens han fet arribar, els traslladem una sèrie de preguntes amb la finalitat de que les 

seves respostes, firmades pel cap de llista, serveixin com a compromís amb la ciutadania de Cambrils i 

fomentar així la participació ciutadana en les tasques de govern municipal. 

També sol·licitem , amb objecte de conèixer la capacitat de qui ens governa, la enumeració dels 

coneixements/estudis específics en l’àmbit municipal que posseeix el candidat@ a l’alcaldia. 

AdC: Abans de respondre en concret a les vostres preguntes, voldríem afegir una molt breu introducció al nostre 

projecte, perquè pugueu posar les nostres respostes en aquest context. 

L’AdC no és un partit polític. És una assemblea oberta a tots els ciutadans de Cambrils, que es reuneix 

periòdicament per discutir els principals problemes de la ciutat. 

Hem entès que el principal problema amb que s’enfronta actualment la nostra vida política és la falta de 

transparència en la gestió pública, i de comunicació dels governants amb la ciutadania. D’aixó són conseqüència 

la corrupció, la destrucció de l’Estat del Benestar, la manca de reacció davant la crisi econòmica. 

És per això que hem decidit presentar una candidatura a les eleccions municipals de Cambrils. Alguns dels 

membres de la llista són independents, d’altres de diverses formacions polítiques, però tots s’han imposat com a 

principal objectiu fe arribar als ciutadans tota la informació relativa a la gestió pública, i fer-los partícips en el 

màxim grau possible de les decisions a prendre. Això ho volem fer publicant tota la informació que ens arribi en 

el exercici dels càrrecs públics que ocupem, debatent-la i analitzant-la en assemblea oberta a tots els ciutadans, 

i fent que els regidors de l’AdC siguin els portaveus de les decisions preses en l’esmentada assemblea, i retin en 

ella també comptes de la seva actuació, sotmetent-la sempre a la seva aprovació o reprovació. 

Les respostes que segueixen, doncs, es guien per aquests principis: transparència, informació i participació. En 

alguns dels casos més concrets ja tenim mesures previstes, que hem debatut amb veïns de d’altres barris de 

Cambrils de característiques similars al vostre. En d’altres, el nostre compromís és a buscar entre tots la solució 

més adient.  

 
1.-Transparència finances municipals .Tota 
informació/esdeveniment municipal anirà 
acompanyada del corresponent pressupost 
municipal i posterior tancament del 
pressupost. 

 SI 
 

NO L’ajuntament ja publica els pressupost en 
format PDF, AdC es compromet a publicar-ne 
també l’execució, i afegirà el format Excel, la 
qual cosa facilitarà l’anàlisi de les dades per 
qualsevol entitat o particular com, per exemple, 
l’Observatori Municipal Ciutadà. 



 
2.-  Es contractarà a través d’organismes 
independents de l’ajuntament una auditoria 
externa de les finances municipals  . 
 
  

 SI 
(auditoria 
pública) 
 
ANUAL 
 
BIANUAL 

NO Tot el poble ha de tenir la possibilitat 
de conèixer el destí de l’últim cèntim 
dels impostos que paga. 
 
AdC: Tal i com hem pogut 
comprovar la darrera legislatura, les 
empreses auditores privades 
serveixen els interessos de qui les 
contracta. Ja disposem d’un auditor 
públic independent de l’ajuntament, 
un funcionari nomenat pel Govern 
central: l’Interventor Municipal. El 
que passa és que els seus informes 
no són vinculants, ni de obligada 
difusió. 
AdC es compromet a fer públics els 
informes de l’Interventor Municipal, i 
de posar a l’abast dels ciutadans els 
comptes públics amb el sol límit del 
que estableixi la Llei de Protecció de 
Dades Personals, o qualsevol altre 
llei que limiti la publicació de dades 
municipals. 
 
 

 
3.-El nombre de càrrecs de 
confiança/assessors/ caps de gabinet ,etc 
serà de: 

 
0 

 
 
1-
3 

 
4 ó 
mé
s 

AdC creu que “Càrrec de confiança” és un 
eufemisme per designar personal triat a dit i 
que no ha de respondre al control públic. 
Creiem que a l’administració pública no han 
d’existir aquest tipus de designacions. 
L’ajuntament ha de estar dirigit pels càrrecs 
polítics elegits pels ciutadans, i gestionat per 
funcionaris o personal contractat en processos 
públics i objectius, sotmesos al control públic 
No existiran nomenaments fora d’aquestes 
dues vies de contractació, ni personal que 
quedi fora del control ciutadà.  
  

 
4.- La ciutadania disposarà de tota la 
informació detallada referent al personal/ 
governants de l’ajuntament, horaris /tasques 

 SI NO  
Ho paguem amb els nostres impostos. 
 
A més de l’agenda i les percepcions dels 
càrrecs electes en l’exercici de les seves 
funcions, es faran públiques les dietes que, 
quan siguin d’aplicació, es reduiran al màxim 
prioritzant l’ús de les opcions més 
econòmiques pel que fa a transport i 
manutenció. 

 
5.-Les partides pressupostaries que en la seva 
totalitat superin els 600.000 €, seran decidides 
pel poble en referèndum. 

 SI NO No es podran fer “ particions interessades “ 
per a no arribar a la xifra esmentada  
Democràcia participativa. 
 
L’AdC es compromet a sotmetre totes les 
decisions municipals a consulta vinculant de 
l’assemblea oberta a tots els ciutadans de 
Cambrils. Qualsevol càrrec pot ser reprovat en 
qualsevol moment per l’assemblea. 
Si, a més a més, l’assemblea dels ciutadans 
considera necessari convocar un referèndum 
en relació a algun aspecte d’especial 
transcendència, es convocarà. Però no ens 
podem comprometre a aplicar el límit fixe 



esmentat, doncs afecta a moltes partides del 
pressupost. Considerem, però, que la 
possibilitat de fer un seguiment acurat dels 
pressupostos, de les decisions, 
contractacions, etc., permetrà garantir la 
informació i la opinió vinculants de la 
ciutadania. 

 
6.-L’alcald@ farà una declaració anual  de tots 
els ingressos que rebi gràcies al seu càrrec 
.(Diputació, Consell Comarcal, etc ) 

 SI NO No només l’alcalde, sinó tots els càrrecs 
electes. A més, els càrrecs que ja perceben una 
retribució corresponent a una dedicació total, 
no percebran cap retribució addicional per 
assistència a reunions, només dietes en les 
condicions anteriorment esmentades. 

 
7.-S’instal.laran contenidors soterrats als 
barris/urbanitzacions que no ho tinguin . 

 SI NO L’AdC encara no ha sotmès aquest punt a 
debat. Però es compromet a sotmetre aquest 
projecte a debat de l’assemblea, així com a 
valoració per part dels tècnics de l’ajuntament. 
Com és sabut Secomsa, l’empresa que 
gestiona la neteja de Cambrils, tot i ser de 
titularitat pública (Consell Comarcal), ha 
experimentat en els darrers anys un model de 
gestió privat, que prioritza el benefici sobre el 
servei. L’AdC publicarà els acords existents 
amb Secomsa, i provarà de millorar-los. 

 
8.-Baixarà l’IBI?.  
A l’última legislatura la pujada  ha estat d’un 

22%.   

 SI NO En els últims 10 anys la pujada de l’IBI  ha 

estat del 67% mentre que l’ IPC només ha 

pujat un 23 %. 
 
A l’igual que els pressupostos, la política fiscal 
de l’ajuntament s’haurà de sotmetre a debat 
públic. 
Com és sabut, l’IBI s’ha apujat a Cambrils 
perquè l’ajuntament s’ha imposat un pla de 
devolució de la meitat del deute municipal en 
només 5 anys. L’AdC proposa revisar aquest 
pla, per poder prioritzar les polítiques 
d’amortiment dels efectes de la crisi 
econòmica.  
La fita de l’AdC és elaborar un sistema 
impositiu progressiu i solidari, que no freni la 
iniciativa econòmica, però que permeti tirar 
endavant polítiques solidàries.  

 
9.-Baixaran la resta dels impostos? (taxes, 
clavegueram , escombraries, circulació, etc) .   

 SI NO Som conscients dels deutes adquirits, encara 
que el ciutadà no hagi contribuït a ells. 
 
Veure la resposta anterior. 
 

 

10.- La neteja als barris /urbanitzacions es 
realitzarà amb la mateixa freqüència que en el 
nucli urbà de Cambrils?  

 SI NO Ens preocupa que pagant els mateixos 

impostos rebéssim la meitat de serveis.  

Aquesta darrera legislatura l’ajuntament va 

pactar amb Secomsa una reducció d’aprox el 

5% de la factura de la neteja de Cambrils, a 

canvi de reduir la freqüència de neteja de les 

urbanitzacions, de setmanal a quinzenal 

(veure Acta del Ple Municipal del 30/3/2012 i 

evolució de la partida de neteja en els 

pressupostos de 2012 a 2015). Això es va fer 

sense consultar els Consells de Barri.  

A l’AdC pensem que la inversió municipal per 

habitant ha de ser similar a tots els barris de 



Cambrils, i que s’han de complir uns mínims 

de neteja a tot arreu. Podem entendre que les 

urbanitzacions, amb menys densitat de 

població, no necessitin ni compensi pagar la 

mateixa freqüència de neteja que al centre de 

la ciutat. Però no entenem que una reducció 

de només un 5% del preu del servei compensi 

que mig Cambrils vegi reduït el seu servei de 

neteja en un 50%. Creiem, però, que 

l’autèntica beneficiària d’aquesta reducció és 

Secomsa, i que s’ha aprofitat l’excusa de 

l’estalvi municipal per augmentar el seu 

benefici. 

El que proposem és la publicació de les 

condicions del conveni amb Secomsa, i totes 

les dades de que disposen els tècnics de 

l’ajuntament, així com la seva opinió, per tal de 

prendre una decisió en assemblea oberta dels 

ciutadans de Cambrils, prèvia consulta amb 

els Consells de Barri. 

També pensem que de la gestió participativa 

de la ciutat forma part el compromís ciutadà 

en la neteja dels barris. Bona part dels 

problemes de neteja dels carrers, sobretot a 

les urbanitzacions, prové de l’incivisme d’una 

petita minoria de veïns. Tots hem de 

col·laborar en fer entendre a tothom que la 

falta de respecte a l’espai públic és la falta de 

respecte als veïns.  

 

11.-Es continuarà promocionant amb diner 

públic esdeveniments privats?  

 SI NO A cambrils conviuen altres sectors de la 
població  que no es promocionen i sí que 
paguen impostos. 

Amb tot el respecte per a la empresa privada, 
creiem que el paper de l’ajuntament és la 
promoció de les institucions públiques, els 
serveis públics, l’economia social, i la 
participació ciutadana. 

No només no donem suport ni entenem la 
promoció pública d’esdeveniments privats. 
També pensem que el lloguer, per a actes 
públics, d’espais privats (com ha passat amb 
la “Trobada de Smart Cities Turístiques i 

Mediterrànies) pot amagar interessos privats 
dels càrrecs públics. Per això ens 
comprometem a exigir a l’ajuntament que, per 
als seus propis actes, faci sempre ús dels 
seus propis recursos i espais públics.  

 
12.- Es contractarà mitjançant organismes 
independents de l’ajuntament una auditoria 
externa de la seguretat.? 
 

 SI 
(auditoria 
pública) 
 
ANUAL 
 
BIANUAL 

NO A la pregunta 2 hem exposat els 
nostres dubtes respecte a les 
auditories privades. En el cas de la 
seguretat ciutadana, pensem que la 
millor auditoria és: 
-La publicació de les dades oficials 
dels diversos cossos de policia que 
actuen a Cambrils. 



-La recollida exhaustiva de dades i 
impressions dels ciutadans, a través 
dels Consells de Barri. 

 
13.-Es mantindran els plans especials de 
vigilància en dates determinades? (Nadal, 
reis, etc) . 

 SI NO Totes les qüestions relatives a la seguretat 
específiques de cada barri, es pactaran al 
Consell de Barri, amb l’assessorament dels 
diferents cossos de policia. 

  
14a.-Es mantindrà l’establiment de controls 
periòdics  de seguretat al Vial del Cavet? 
-------------------------------------------------------------- 
14b.-Es faran simulacres d’”operació gàbia”?  

 
 
 
 
 

SI 
FREQÜENTS 
 
EXCEPCIONAL  
 
---------------------- 
SEMESTRAL 
 
ANUAL 
 

NO Veure resposta a la pregunta anterior. 

 
15 Noves tecnologies:: 
 
a.-es podran fer tot tipus de 
reclamacions/denúncies/propostes via 
Internet ? 
-------------------------------------------------------------- 
b.-Les denúncies per robatori es podran fer 
mitjançant el vehicle mòbil de la Policia?  
  

 SI 
 
 
 
 
---
---
---
---
-- 
 
SI 

NO 
 
 
 
 
----
----
----
-- 
 
NO 

I no ens referim a l’últim model de mòbil per 
als regidors. 
 
L’AdC és partidària de facilitar al màxim la 
comunicació del ciutadà amb l’ajuntament, i 
aprofitar, en aquest sentit, les possibilitats de 
les noves tecnologies. 
Per tal d’evitar que això tingui l’efecte no 
desitjat de marginar d’aquestes possibilitats 
als ciutadans que no disposin dels mitjans o 
els coneixements suficients, vetllarà perquè a 
la biblioteca i els Centres Cívics hi hagin 
ordinadors i assessorament disponible per a 
qui ho desitgi.  

 
16.-S’instal.laran càmeres per al “control de 
transit en els accessos del barri del Moli de la 
Torre ? 

 SI 
 
A ‘L INICI 
DEL MANDAT 
 
DURANT EL 
MANDAT 
 

NO És un tema a pactar amb els veïns. 
L’AdC, però, creu que s’ha d’anar 
amb molt de compte amb la 
instal·lació de càmeres a la via 
pública, ja que la seva proliferació 
està comprometent cada cop més el 
dret ciutadà a la intimitat.  

 
17.- S’eliminarà l’impost de plusvàlua 
municipal?.   

 SI NO L’impost es potestat (voluntari) de 
l’ajuntament. Hi ha municipis que no 
l’apliquen. Es l’impost que s’aplica 
majoritàriament quan mor un familiar i s’hereta 
un habitatge. 
 
Entenem que l’impost de plusvàlua és un 
impost progressiu, sempre que contempli uns 
mínims que no facin inviable l’herència d’una 
residència habitual. Veure també la resposta a 
preguntes 8 i 9. 

 
18.-El candidat@  “viatjarà “ als barris? 

 SI 

1 cop al 

mes 

1 cop a ‘l 

any 

3 cops a 
l’any 

NO Es sabut que l’alcalde viatja a 

ciutats de fora de Catalunya i de 

l’estat espanyol. Els ciutadans volen 

que se sàpiguen les seves 

problemàtiques. 

El candidat, sigui regidor o sigui 

alcalde,i tots els càrrecs electes de 

l’AdC, participarà a les assembles 

periòdiques, que són obertes a tots 

els ciutadans, inclosos els càrrecs i 

membres de d’altres formacions 

polítiques. 

 

  



19.- Compromís de solucionar les deficiències 
trobades als serveis i instal·lacions del barri en 
les visites realitzades pel regidor de barri. 

 SI 
 
< 15 DIES 
 
< 1 MES 

NO Els càrrecs electes de l’AdC es 
comprometen a posar 
immediatament a treballar els 
serveis tècnics competents, segons 
el cas i, si són de certa complexitat, 
a fer públic el dictamen dels 
esmentats serveis, les mesures 
proposades, el seu cost, i sotmetre 
tota aquesta informació al Consell 
de Barri i a l’assemblea de 
ciutadans.  

 
20.- Es prendran accions efectives dels espais 
verds /riera Riudoms/Maspujols. 

 SI 
Neteja 
superior 
a l’ actual 

NO 
Es 
continuarà 
igual 

Estat deplorable de la riera amb 
perill real de desbordament i 
nu.la pressió a l’ACA per a la 
solució. 
 
L’ACA té 2 problemes pendents 
de solucionar a Cambrils des de 
fa anys: el de les rieres, i el de 
la depuradora. A la pressió 
oficial de l’ajuntament, haurem 
de sumar la popular als mitjans 
de comunicació. 

 
21.- A partir del 3r any de govern, l’alcalde@ 
es compromet a tornar a l’ajuntament tot el 
sou rebut en cas d’incompliment dels 
compromisos que s’adquireixen en el present 
acord. 
 

 SI NO Fi de la democràcia representativa. 
 
L’AdC preveu, al seu Codi Ètic, la reprovació i 
dimissió de qualsevol càrrec electe, en cas 
que així ho decideixi l’assemblea de 
ciutadans. 
La devolució del sou no és, però, exigible.   

 


